
Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego, 

Rady Gminy Suchy Las 

z dnia 23.11.2023 roku. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 

3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Omawianie projektu budżetu gminy Suchy Las na rok 2024 – cz. II procedowania – wydatki 

majątkowe.  

6. Sprawy bieżące. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad. 1 – 4. 

Przewodnicząca J. Pągowska otworzyła posiedzenie Komisji, powitała członków Komisji, gości oraz 

stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek został przyjęty 

jednomyślnie. 

Ad. 5. 

 

Przewodnicząca J. Pągowska zapytała, skąd ze średniorocznych wydatków majątkowych, które 

opiewały średnio na 33 mln zł nagle jest kwota 93 mln zł i dodała, że plan wydatków majątkowych 

ewidentnie jest wyborczy. Skoro w czerwcu poziom wykonania wydatków majątkowych był na 

poziomie 58% z 33 mln zł, to zastanawiające jest ile uda się wykonać z 93 mln zł? 

 

Członkowie komisji omówili wszystkie zaplanowane na rok 2024 wydatki majątkowe.  

Z-ca wójta I. Ciok odpowiedziała na pytania radnych.  

Następującym zadaniom towarzyszyła dyskusja: 

 

• Chludowo - Koncepcja parkingu przy szkole podstawowej połączonego z parkingiem przy 

Starym Barze wraz z przebudową dziedzińca szkoły. 

 

Radna J. Radzięda przypomniała, że ani dyrektor szkoły, ani dyrektor CKiBP nie chcieli we wskazanym 

miejscu parkingu. Ich zdaniem nie jest on tam potrzebny. Łącznik miał być terenem zielonym. Radny T. 

Sztolcman i radny G. Słowiński zasugerowali, aby najpierw zebrać uwagi mieszkańców, a dopiero 

później projektować.  

 

• Chludowo -koncepcja rewitalizacji centrum wsi (budowa 2 rond). 

 

Przewodnicząca J. Pągowska zapytała, czy dwa ronda są potrzebne?  

 

Z-ca wójta I. Ciok odpowiedziała, że nie umie odpowiedzieć, czy najwłaściwszym rozwiązaniem jest 

drugie rondo, ale najważniejsza z punktu widzenia organizacji ruchu jest krzyżówka przy szkole.  



 

• Chludowo - projekt przebudowy ul. Za Parkiem na odcinku wzdłuż ogrodzenia parkowego oraz 

ul. Maniewskiej od ul. Kościelnej do ul. Za Parkiem. 

 

Radny T. Sztolcman zauważył, że na wskazanym terenie są pojedyncze domy i nie ma ruchu. Radny nie 

widzi potrzeby wydawania pieniędzy na budowę drogi.  

 

• Osiedle Grzybowe - budowa drogi rowerowej na ul. Muchomorowej – brakujący odcinek 

pomiędzy odnogami Ptasiego Zaułka. 

 

Radna I. Koźlicka omówiła inne rozwiązanie: jest wstępny projekt polegający na wyrysowaniu kontra 

pasa na ul. Ptasi Zaułek. 

 

Z-ca I. Ciok oznajmiła, że jest przeciwna czemuś, co będzie kosztowało pieniądze, a nie będzie 

wykorzystywane. Rowerzyści wielokrotnie i tak jadą ulicą. Malowanie pasów nie spełni swojego 

zadania, natomiast dokończenie drogi jest realistycznie uzasadnione. Można to zrobić wczesną wiosną.  

 

Radny T. Sztolcman podzielił zdanie pani z-cy wójta.  

 

Radny J. Dudkiewicz dodał, że jest za tym, żeby jak urodzi się projekt – został on skonsultowany z 

mieszkańcami i należy zagwarantować, że nie będą wycięte te nasadzenia o które mieszkańcy walczyli.  

 

• Złotkowo- budowa chodnika łączącego ul. Lipową ze stacją PKM-ki. 

 

Przewodnicząca J. Pągowska zasugerował, aby dołożyć do zadania budowę oświetlenia.  

 

• Golęczewo- wykonanie utwardzenia od ul. Bocznej do ul. Gryczanej. 

 

Radny T. Sztolcman zaproponował usunięcie zadania, ale pamiętanie o ww. odcinku w wydatkach 

bieżących przy utwardzaniu powierzchni płytami betonowymi.  

 

• Suchy Las - budowa pełnej infrastruktury w rejonie ulic Lisiej, Klonowej, Słonecznej, 

Ogrodniczej i Zgodnej. 

 

Radna A. Ankiewicz zasugerowała, aby dowiedzieć się ile wynosi koszt wybudowania ul. Stara Droga i 

ul. Klonowej i zrobić I etap, ponieważ jej zdaniem kwota 6 mln zł jest zbyt wysoka.  

Radna zaproponowała zmniejszenie kwoty przeznaczonej na ww.  zadanie.  

 

• Suchy Las - budowa pełnej infrastruktury w rejonie ulic Mokrej, Wodnej, Deszczowej Suchej, 

Polnej, Chmielnej, Zakole i Strumykowej. 

 

Radna A. Ankiewicz zasugerowała, aby zwiększyć kwotę na ww. zadanie. 

 

Przewodnicząca J. Pagowska poinformowała radnych, że poprosi panią wójt o przygotowanie 

kosztorysów oraz uzasadnienie do projektów i podanych kwot.  



 

• Chludowo-projekt i budowa parkingu publicznego na ul Kościelnej (przy Kościele). 

 

Radna J. Radzięda zapytała, czy parafia wraz z kurią nie mogłyby partycypować w zadaniu?  

 

Radny T. Sztolcman przypomniał, że zadanie jest zeszłoroczne i z 2022 roku oraz parking ma zostać 

wybudowany dla dobra mieszkańców.  

 

Przewodnicząca J. Pągowska oznajmiła, że dopyta o szczegóły zadania.  

 

Radny G. Słowiński odszukał informację w SIP: działka jest działką gminną. 

 

• Złotkowo- budowa węzła przesiadkowego w rejonie przystanku kolejowego Złotkowo. 

 

Radni poprosili o wyjaśnienie zadania.  

 

• Suchy Las - przebudowa ul. Szkolnej wraz z układem komunikacyjny do ul. Obornickiej (odcinek 

ul. Sucholeskiej, Poziomkowej i Szafirowej – projekt. 

 

Radna W. Prycińska przypomniała, że zgłosiła prośbę, by w Suchym Lesie projekt ścieżki rowerowej ul. 

Szkolnej do ul. Poziomkowej, od ul. Poziomkowej do Jagodowej i dalej do Jagodowej realizacja była w 

ramach działań zabezpieczających bezpieczną drogę dzieciom do szkoły, sugeruje się wykorzystanie 

opcji kontr pasa. Radna poinformowała, że „tutaj mam, że nie” i zapytała dlaczego od razu nie można 

pomyśleć o tym, żeby dzieci mogły przejechać wzdłuż SP1? Do SP2 dzieci mają jechać parkingiem? Jest 

to bardzo słabe rozwiązanie.  

 

Radny T. Sztolcman odpowiedział, że nie można wpisać ścieżki wzdłuż szkoły, ponieważ zakres 

opracowania kończy się na ul. Poziomkowej.  

 

Radna W. Prycińska poprosiła radnych o poparcie jej wniosku ze ścieżką.  

 

Radny T. Sztolcman przypomniał, że powiat nie zgadza się na kontr pasy nawet na drogach gminnych. 

Budowa ścieżki wymagałaby wycinki drzew na jednej ze stron.  

 

Radna W. Prycińska zaznaczyła, że należy się zastanowić nad tym, czy ważniejsze są dzieci, czy drzewa. 

 

Radna A. Ankiewicz odparła, że na omawianym terenie jest inne rozwiązanie: przejście terenem 

szkolnym.  

 

• Złotniki Wieś - przebudowa 2 progów zwalniających oraz dostosowanie łuków Sosnowa, 

Kukułcza (zmiana trasy komunikacji linii autobusowej nr 901). 

 

Radny J. Dudkiewicz zaznaczył, że jest to błąd i przypomniał, że była to intencja grupy mieszkańców. 

Radny zaapelował, żeby temat konsultować z mieszkańcami.  

 



Radna I. Koźlicka oznajmiła, że należy zapytać o szczegóły ww. zadania.  

 

Na posiedzenie komisji wróciła z-ca wójta I. Ciok i odpowiedziała, że w zadaniu jest błąd, oczywiście 

chodzi o osiedle Grzybowe oraz przytoczyła argumenty stojące za wykonaniem zadania. 

 

Radna I. Koźlicka wskazała, że dokładnie te same argumenty na przebudowę były kontrargumentami 

przy pierwszej koncepcji i nie mieści się to w jej logice.  

 

Przewodnicząca J. Pągowska zaapelowała, że najpierw warto porozmawiać, a dopiero potem pochylić 

nad rozwiązaniem ostatecznym.  

 

• Rezerwy Ogólne i celowe – 560 tys. zł. 

 

Przewodnicząca J. Pągowska zaproponowała zdjęcie kwoty 560 tys. zł.  

 

• Chludowo-zaprojektowanie i realizacja zaplecza magazynowego sołectwa wsi Chludowo. 

 

Radne J. Radzięda i A. Ankiewicz wyraziły wątpliwość co do potrzeby realizowania zadania.  

 

Przewodnicząca J. Pągowska zaznaczyła, że powinna być sprawiedliwość wśród zadań polegająca na 

tym, że albo te same zadania w jednostkach są finansowane z zadania lokalnego lub te same zadania 

są finansowane z budżetu gminy i zaproponowała zorganizowanie spotkania poświęconego ustaleniu 

ogólnych zasad finansowania zadań w jednostkach. 

  

Radna J. Radzięda zaproponowała przyjrzenie się funduszowi sołeckiemu.  

 

• Chludowo- remont podjazdu do ośrodka zdrowia. 

 

Radna J. Radzięda zapytała co się zmieniło, skoro od 5 lat wójt mówi o braku możliwości wykonania, 

gdyż nie jest to teren gminy. Czy w roku wyborczym można realizować zadania nie na swoim terenie? 

Jaka jest tam struktura własności? 

 

Radny M. Przybylski odparł, że na ww. terenie jest wspólnota plus gmina.  

 

Z-ca wójta I. Ciok widziała stan podjazdu i poinformowała wójta, że należy go wyremontować.  

 

Przewodnicząca J. Pągowska zapytała, czy gmina zamiast wynajmować dla zarządu osiedla Suchy Las 

obiekt przy ul. Nektarowej, mogłaby korzystać z obiektu z którego korzysta Dębowy Liść po starej 

„Biedronce”? 

 

Ad. 6. 

 

Przewodnicząca J. Pągowska poprosiła, aby wszyscy radni zastanowili się nad zgodą na emisję obligacji 

w kwocie 50 mln zł. 

 



Radna J. Radzięda zapytała o zadanie dotyczące sieci rowerowych na kwotę 160 tys. zł. Czy kwota 

wynika z analizy rynku?  

 

Z-ca wójta I. Ciok odpowiedziała, że urząd jest po spotkaniach. Jest utworzony komitet. Jest 

harmonogram i specyfikacja. Ich wynikiem będzie zamówienie z wolnej ręki. Będzie ono na pewno 

mniejsze niż kwota podana wyżej.  

 

Radny M. Przybylski zapytał o Polski Ład w kwestii boiska w Złotnikach.  

 

Z-ca wójta I. Ciok odpowiedziała, że gmina nie otrzymała dofinansowania na boisko przy ul. 

Lazurytowej.  

 

Radny J. Dudkiewicz przypomniał, że intencją pojawienia się świetlicy przy ul. Nektarowej było to, że 

swoje miejsce będzie miał zarząd osiedla Suchy Las, a jednocześnie zajęcia zbyt hałaśliwe z osiedla 

Grzybowego też tam będą mogły się odbywać. Radny zapytał, czy zarząd mógłby spotykać się w 

Centrum Sztuk Walki?  

 

Radny J. Dudkiewicz zapytał o polanę pod lasem. Pozycja zniknęła z budżetu. Radny poprosił o powrót 

zadania do budżetu. Radny zapytał również o koncepcję przebudowy Placu Grzybowego i zapytał 

dlaczego nie ma pozycji budżetowej dotyczącej projektu technicznego ww. tematu w roku przyszłym? 

Prośba, aby pozycja się pojawiła w budżecie. 

 

Z-ca wójta I. Ciok odpowiedziała, że dopyta o ww. tematy.  

 

Przewodnicząca J. Pągowska odczytała pismo otrzymane od Metropolii Poznań.  

Pismo zostanie przesłane do radnych przez Biuro Rady. 

 

Przewodnicząca J. Pągowska poprosiła radnych o zastanowienie się nad planami miejscowymi 

zagospodarowania przestrzennego, które zostały przygotowane na najbliższą sesję rady. Czy te plany 

należy wszczynać?  

 

Ad. 7 – 8. 

 

Na tym posiedzenie zakończono.  

Protokółowała:         Przewodnicząca: 

Justyna Krawczyk        Joanna Pągowska 


